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Muistion tark. 
 

 

Maaseudun neuvottelukunta    
 
Aika 20.04.2023 klo 18:30 - 20:25 
 
Paikka Vartiuksen kylätalo, Vartiuksentie 1485 ja Teams 
 
Käsitellyt asiat 
 
Asianro Otsikko Sivu 
§ 9 Kokouksen avaus 3 
§ 10 Laillisuus ja päätösvaltaisuus 4 
§ 11 Pöytäkirjantarkastajat 5 
§ 12 Kylien ja kaupungin ajankohtaiset asiat 6 
§ 13 Turvallisuusaiheet – puheenvuoroja ja keskustelua 8 
§ 14 Muut asiat 10 
§ 15 Kokouksen päättäminen 11 

 
 
 
Osallistujat 
 
 
 Nimi Klo Tehtävä Lisätiedot 
Läsnä Malinen Arto 18:30 - 20:25 puheenjohtaja, kaup. 

hallituksen edustaja 
 

 Ylijoki Janne  18:30 - 20:25 sihteeri  
 Malinen Kari 18:30 - 20:25 yritysneuvoja  
 Aittokoski Tanja 18:30 - 20:25 Kuusamonkylä  
 Pesonen Matti 18:30 - 20:25 Lentiira  
 Pikkarainen Merja 18:30 - 20:25 Lauvus  
 Huotari Matti 18:30 - 20:25 MHY Kainuu  
 Huotari Tuomas 18:30 - 20:25 varajäsen  

 
 
Poissa Tuomela Marika Varapuheenjohtaja  
 Myllylä Janne  tiemestari  
 Malinen Reijo MTK Kuhmo ry  
 Donner Philip Iivantiira  

 
    
 
 
Allekirjoitukset 
 
  
 Arto Malinen Janne Ylijoki 
 puheenjohtaja sihteeri 
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Muistion tark. 
 

 

 
Käsitellyt asiat 
 

9 - 15 
 
 
Muistion tarkastus Paikka pvm 
 

 
Matti Pesonen Tuomas Huotari 

  muistion tarkastaja  muistion tarkastaja 
 
 
 
 
 
Muistion nähtävilläpito 
 

     
 
  nimike   nimi 
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Kokouksen avaus 
 
Maasneu 20.04.2023 § 9  
    
  
Päätös Puheenjohtaja Arto Malinen avasi kokouksen klo 18.30   



 
 KUHMON KAUPUNKI MUISTIO 2  4 

 
Maaseudun neuvottelukunta § 10 20.04.2023 

 

 

 
Laillisuus ja päätösvaltaisuus 
 
Maasneu 20.04.2023 § 10  
    

 
 Kokous todetaan laillisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. Myönnetään 

läsnäolo- ja puheoikeus muille kokouksessa läsnä oleville. 
 
Päätös Kokouksesta on ilmoitettu jäsenille ja varajäsenille sähköpostilla ja 

Kuhmolaisessa . Kokouksessa oli läsnä 7 jäsentä ja 1 varajäsen. Kokous 
todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. läsnäolo- ja puheoikeus myönnettiin 
muille läsnä oleville.
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Pöytäkirjantarkastajat 
 
Maasneu 20.04.2023 § 11    
    
 

 
Päätösehdotus 
 Valitaan kaksi pöytäkirjantarkastajaa.  
   

 
Päätös  Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Matti Pesonen ja Tuomas Huotari 
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Kylien ja kaupungin ajankohtaiset asiat 
 
Maasneu 20.04.2023 § 12    
597/00.02.05/2023    
 

 
Päätösehdotus  
    Ajankohtaiskatsaus kyliltä ja kaupungin viranhaltijoilta sekä 

luottamushenkilöiltä 
 

 
Päätös   Vartiuksen kyläyhdistyksen puheenjohtaja/sihteeri Terttu Kyllönen kertoi kylän 

asioista. Koulu on lakkautettu 1995, kyläyhdistys osti koulun 10 vuotta sitten. 
Koulun oston jälkeen on tehty suuri työ asuntojen kunnostamisessa ja 
maalämpöön siirtymisessä. Vuokralaisia asunnoissa on ollut hyvin. Sähkölaskut 
ovat suuria. Koululla kokoontuu kansalaisopiston kaksi piiriä. Muuta toimintaa: 
kokoukset, Eliaksen hiihto, joulukahvit, grilli-ilta, talkoot, retket, hiihdot, lentopallo 
Kylällä on 48 asukasta.  
Työpaikkoja kylällä on vähintään 60, tulli ja rajavartiosto suurimmat. Yrityksiä 
kylällä: Vienan Portti, Wild Brown Bear, Sami Polvinen – traktoriurakointi, 
mökkivuokraus. Toimivia karjatiloja ei ole enää.  
Kyläverkon suunnittelua on tehty, Netaraplanilta on pyydetty suunnittelusta 
tarjous, edelleen suunnitteluvaiheessa.  
Sylvi Pöllänen esitti, että Lehtovaarantie on todella huonossa kunnossa, mutta 
sen muuttamista soratieksikään ei olla helpolla hyväksymässä. Tie on tärkeä 
kulkuväylä paikallisille, mutta myös rajan henkilöstö kulkee sillä paljon. 
Juhana Juntunen kommentoi, että tie on ELY-keskuksen hoidossa, mutta 
kaupunginhallitus voi tehdä kannanottoja, myös Kuhmon kaksi kansanedustajaa 
voisivat edistää mm. tämän tien kunnostamista. Elinvoimavaliokunta voi käsitellä 
asiaa. 
Tarja Lukkari kertoi, että Ely- ja Leader- hankkeiden haku aukeaa loppukesästä. 
Juhana Juntunen vahvisti, että Kaupungin siltarahoitus on mahdollista 
nopeallakin aikataululla. 
juhana Juntunen kertoi ajankohtaisena, että kaupunginjohtajan rekrytointi on 
haastatteluvaiheessa. Tönölän kaupan purku on saatu päätökseen, alue 
palautuu kaupungille. Alueelle on tarkoitus saada matkailutoimintaa, työpajoja 
asan ympäriltä järjestetään. Hän painotti, että maaseudun neuvottelukunta voi 
tehdä esityksiä kaupunginhallitukselle ja sillä on suora aloiteoikeus valtuustolle.  
Matti Pesonen kertoi, että esitti aikanaan neuvottelukunnan lakkautusta, mutta 
tilanne on muuttunut, kun neuvottelukunnalle on tullut vaikuttamisrooli. 
Läpimennyt aloite on esimerkiksi kiinteistöveron poisto yleishyödyllisiltä 
yhdistyksiltä  
Jarkko Piirainen kertoi, että toukokuussa on tulossa tasa-arvosuunnitelman 
kuntalaiskysely. 
Terttu Kyllönen kysyi, missä asioissa kaupunki tukee perukan asukkaita? Juhana 
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Juntunen luetteli mm. tiepalvelut, kirjastoauton, kyläkoulut, harrastustoiminnan, 
kansalaisopiston ja kaupungin avustukset kylätoiminnalle. 
Kari Malinen kertoi, että yritysten investoinnit ovat hiljaisia, varovaisuutta ja 
odottelua on ilmassa. Omistajanvaihdoksissa sen sijaan on ollut aktiivisuutta. 
kehittämishankkeita on työn alla, tietoa rahoittajalta ja haun avautumista 
odotellaan.  
Tuoma Huotari mainitsi, että tien korjauksiin on nyt hyvin saatavana valtion tukea 
kysymykseen kylätyöntekijöistä Juhana Juntunen kertoi, että työvoimahallinto 
vaatii, että palkkatuella työllistettäville on oltava työnohjausta työnantajan 
puolesta, mikä sulkee useat yhdistykset pois, koska niillä ei ole palkattua 
työntekijää yleensä. Hyvinvointialueelta voi olla apua saatavana esim. 
vanhuksille, kaupunki ei pysty apua tarjoamaan. Matti Pesonen kertoi, että 
kylätyöntekijän työllistäminen on mahdollista, mutta haastavaa.  
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Turvallisuusaiheet – puheenvuoroja ja keskustelua 
 
Maasneu 20.04.2023 § 13    
598/00.02.09/2023    
 

 
Päätösehdotus 
 Kyläturvallisuus, rajaturvallisuus ja sisäinen turvallisuus - Tarja Lukkari, KAMK / 

HYMY - Hyvän elämän edellytysten varmistaminen maaseutualueilla -
verkostohanke ja Vartiuksen rajavartioaseman varapäällikkö yliluutnantti Matti 
Daavittila 
 

Päätös Tarja Lukkari kertoi maaseutupolitiikan HYMY-verkoston toiminnasta. Kuhmo on 
kokonaan harvaan asuttu amaaseutualuetta, väestörakenteen kehitys on 
ongelma, joka koskee koko harvaanasuttua maaseutua.  
Verkoston toiminnassa kiinnitetään huomiota mm. seuraaviin aihealueisiin: 
- sote-palvelujen saatavuuden ja saavutettavuuden edistäminen 
- arjen turvan toimintamallien ja verkostojen kehittäminen 
HarvaTurva- verkostossa toimii myös kuhmolainen Jouko Kinnunen.  
Näkökulmia: 
Maaseudulla luottamus instituutioihin on heikompaa 
- mitä kaupunki tekee perukkalaisten hyväksi? 
- poliisia ei saa paikalle, tiet eivät ole kunnossa, saako vanhuksille apua kotiin+ 
- maaseudun lapset ovat huonompikuntoisia 
Kyläturvallisuushanke jouduttiin päättämään Kainuun nuotan konkurssin vuoksi, 
pelastuslaitos hakee kumppania hankkeen jatkolle. 
Maija Inget korosti, että kyläturvallisuussuunnitelma on tärkeä joka kylälle, sitä 
voi työstää myös omin päin ilman hanketta. 
Matti Daavittila kertoi, että tilanne rajalla on rauhallinen, luvattomat rajanylitykset 
eivät ole lisääntyneet. Vartiuksen rajavartiolla työskentelee yli 60 henkilöä. 
liikenne rajanylityspaikalla on hiljaista, aukioloajat tuskin ainakaan laajenevat 
kesäksi. Vartiuksessa on valmiudessa ensivastepartio vähintään rajan 
aukioloaikoina. Poliisin pyynnöstä voidaan tehdä myös muita tehtäviä: etsintää, 
järjestyksenpitoa, onnettomuuksissa avustamista, metsästyksen ja liikenteen 
valvontaa. Yhteistyö Venäjän rajaviranomaisen kanssa toimii edelleen hyvin. 
Esteaitahanke on alkanut etelässä, Kainuussa toteutus on talvella 2023-24. 
Natoon liittyminen ei suoraan heijastu rajavalvontaan. Raja haluaa olla näkyvä 
osa arkea ja tuoda turvallisuutta kylille. Myös paikalliset asukkaat ovat tärkeä osa 
rajaturvallisuutta.  
Vanhus- ja vammaisneuvoston puheenjohtaja Maija Inget kertoi, että kylillä 
käynti on neuvoston ydintoimintaa. Neuvoston toimintaa on ollut mm. 
digineuvonta ja digikurssi kansalaisopiston kanssa sekä 
esteettömyyskartoitukset. Palvelut tukenasi-hanke pyrkii auttamaan ikäihmisten 
kotona asumista. Hyvän mielen kunta-toimintamalliin mennään mukaan. Pohjois-
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Kuhmoon voitaisiin pyrkiä saamaan oma digikurssi kansalaisopiston kautta. 
Digisyrjäytyminen on todellisuutta myös nuoremmilla, ei pelkästään ikäihmisillä.  
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Muut asiat 
 
Maasneu 20.04.2023 § 14  
    

 
  
  
Päätös Seuraava kokous pidetään elo-syyskuulla Härmänkylällä.   

Järjestysmieskurssin suorittaneet 10 uutta järjestysmiestä ovat mahdollisesti 
käytettävissä kesä- ym. tapahtumia järjestettäessä. Lisätietoja 
maaseutusihteeriltä. 
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Kokouksen päättäminen 
 
Maasneu 20.04.2023 § 15    
      
 
Esittelijä    

 
 

Päätös Puheenjohtaja päätti kokouksen 20:25   


